
    Protokół z posiedzenia komisji
Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa

            z  19 kwietnia 2022 r.               

====================================================================

Tryb zwołania: Komisja  zwołana  przez  Przewodniczącą  Rady Miejskiej,  w związku z planem
pracy komisji
Temat pracy komisji:
1. Realizacja Gminnej Polityki Senioralnej 
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
3. Sprawy różne.
Prowadzący obrady zdalne: Janina Wcisło - przewodnicząca komisji.
Czas trwania posiedzenia: 0:17 (14:15 do 14:32)
Frekwencja Radnych:
Zbigniew Panek
Beata Marcinkowska
Łukasz Wesołowski
Jolanta Ptaś
Barbara Strzelecka

Pozostali Obecni:
Beata Zawiła- Z-ca Burmistrza ds.społecznych
Elżbieta Bazańska-Wolska- Naczelnik Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej
Justyna Lisowska- Z-ca Naczelnika Wydziału Edukacji i Polityki Społecznej

J.Wcisło- Witam na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa. Witam
panią  wice  burmistrz,witam panią  naczelnik,witam wszystkich  Radnych.  Tematem komisji  jest
Realizacja Gminnej Polityki Senioralnej, punkt drugi opiniowanie materiałów sesyjnych i sprawy
różne. Proszę o wprowadzenie do tematu komisji. 

J.Lisowska-  realizacja Gminnej Polityki Senioralnej, organizowane są różnego rodzaju działania,
instytucje zaangażowane to Urząd Miasta- Wydział Edukacji i Polityki Społecznej, MOPS w tym
klub Wrzos,  DPS,  MBP i  KK i  Uniwersytet  III  Wieku,  Muzeum Saturn  i  Galera  Elektrownia.
Główne działania to program Czeladzki Senior 60+, wydarzenia dla naszych seniorów. Mamy też
we  Echu  Czeladzi  zakładkę  dla  Seniora,  funkcjonuje  system sms  dla  seniora.  Działania,  które
realizuje każda z jednostek i nasz wydział to są warsztaty, od października 2021 roku Fit Senior,
organizowane jest wsparcie psychologiczne- po covidzie wdrożone. Poza zajęciami organizujemy
różne wykłady edukacyjne, bezpłatne badania diagnostyczne- jak np. zaćma, spirometria, podczas
akcji  we wrześniu  2021 r  był  organizowany Festyn  Zdrowia.  W zeszłym roku zakupione były
pakiety covidowe, które zawierały maseczkę, kołnierz na szyje, pulsoksymetr. W materiale opisane
są  również  wszystkie  zajęcia  prowadzone  dla  seniorów  przez  MOPS,  DPS  Senior,  MBP.
Działalność Uniwersytetu III Wieku.



E.Bazańska-Wolska- działania Uniwersytetu II Wieku, rok 2021 był troszkę łatwiejszy niż 2020,
widzimy tendencje zwyżkową jeżeli chodzi o liczbę uczestników. Liczba uczestników zmniejszyła
się do 300 osób w 2020 roku, powoli dobijamy do 400. Uniwersytet to przede wszystkim integracja,
bo na tym najbardziej zależy seniorom, prawie 5000 osób wzięło udział w 2021 roku. Do marca
2022 było zorganizowanych 269 spotkań, w których wzięło udział 3300 osób. Seniorzy teraz mają
większą odwagę uczestniczyć w zajęciach poprzez szczepienia. Polityka senioralna jest na bardzo
wysokim poziomie  w naszym mieście.  Uzupełniamy się  wzajemnie,  blisko  współpracujemy ze
sobą. Aby to wszystko było dopasowane do potrzeb seniorów, robimy ankiety satysfakcji, dochodzą
do tego wyjazdy integracyjne. Jest spora grupa osób, która się angażuje. Seniorzy sami w sobie są
aktywni, mają pomysły. Sama prowadzę zajęcia z j.niemieckiego. Tych grup językowych mamy
naprawdę dużo. Rozwija się grupa taneczna, były zajęcia muzyczne, był chór. Myślę, że ta oferta
jest bardzo bogata. Inne ościenne miasta biorą z nas przykład. 

J.Wcisło- to był temat zaproponowany przez panią B.Strzelecką, czy do tego materiału są pytania?

B.Strzelecka- mogę powiedzieć, że wachlarz zajęć jest bardzo bogaty, zajęcia adresowane są do
każdego seniora. Bardzo dziękuje pani Burmistrz i dziękuje pani naczelnik. Ta oferta jest szeroka i
bardzo dobrze prowadzona. 

J.Wcisło- pierwsza sprawa to wprowadzenie dodatkowego języka. Druga sprawa to rozszerzenie
wykładów o  funkcje  on-line,  zdarzało  się,  że  nie  mogłam dotrzeć  na  wykłady stacjonarne,  ale
chętnie bym je zobaczyła np. na telefonie.

E.Bazańska-Wolska- rozmawiałam  z  Akademią  WSB  jako  naszym  partnerem,  zgłosiłam  taką
potrzebę, tylko technicznie muszą rozważyć jakie są możliwości.

J.Wcisło-  dostaliśmy  materiały  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, sprawozdanie z Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii za 2021 rok oraz sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla miasta Czeladź na lata 2021-
2025.  Czy są pytania do tego pytania?Sprawy różne.

B.Marcinkowska- kiedy kończy się rok akademicki senioralny?

E.Bazańska-Wolska- 23 czerwca w Kopalni Kultury.

J.Wcisło- Dziękuje za przygotowane materiały. Zamykam posiedzenie Komisji Polityki Społecznej,
Zdrowia i Bezpieczeństwa.

Protokołowała     Przewodnicząca

Janina Wcisło

Milena Kubasik- Janicka               



Data napisania protokołu: 20.04.2022

Data podpisania protokołu :..............................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........


